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De afgelopen 25 jaar zwaaide Marc
vanGulick de scepter over Lauswolt.
Als chefkok wist hij in 2001 een Mi-
chelinster binnen te slepen,maar de
laatste jaren zag je hem nauwelijks
in de keuken.

Van Gulick bezette de directeurs-
zetel. Die moet hij per 1 mei afstaan
aan Boudewijn van Vilsteren (52),
een afgestudeerd registeraccoun-
tant met een passie voor het hotel-
wezen.

,,Opmijn twaalfde wist ik al dat ik
hotelier wilde worden.’’

Waarom hij dan niet naar de ho-

telschool ging? ,,Wiskunde en eco-
nomie waren mijn vakken. Daarom
vond mijn vader het beter dat ik in
Groningen ging studeren. Dan kon
ik daarna toch nog alle kanten op.’’

De financiele dienstverlening
bleek uiteindelijk minder aantrek-
kelijk. ,,Als beginnend registerac-
countant lokten die kantoorcom-
plexen met toch niet zo aan.” Zo be-
landde Van Vilsteren bij Center
Parcs.

Totdat hij en zijn vrouw Githa bij
De Wilmersberg Lutten aan de slag
konden. Evenals Lauswolt is dit vier-
sterrenhotel in het Twentse heuvel-
landschap een voormalig buiten-
huis.

,,DeWilmersberg is iets laagdrem-
peliger. We hebben daar bijvoor-
beeld geen sterrenkeuken.’’ Het chi-
que Lauswolt kent Van Vilsteren uit
zijn jeugd. ,,We kwamen er wel met
de familie.” De hotelier groeide
deels in Zwolle en Groningen op.
Ook Friesland is bekend terrein.

,,Onze kinderen zijn zeilfanaten, dus
we kwamen hier elk jaar al wel.’’

Nu woont de nieuwe hoteldirec-
teur nog in Lochem. Zijn vrouw en
dochters blijven daar, al was het al-
leen maar omdat Githa van Vilste-
ren De Wilmersberg blijft leiden.

,,Maar ik zoek ook iets rondom
Beetsterzwaag”, zegt Boudewijn van
Vilderen. ,,Want vanaf Lochem heen
en weer rijden is toch echt te ver. In
de horeca ben je ook 24 uur per dag
oproepbaar.”

,,Jemoet alles aanpakken, al zult u
me niet gauw achter de pannen vin-
den.” Zou chef Seb Smit dat niet dul-
den?

,,Ik geloof niet dat het er nog zohi-
erarchisch aan toegaat in de keu-
ken’’, zegtVanVilderen. ,,Jemoethet
toch echt met elkaar doen.”

Op Lauswolt werken tegenwoor-
dig zeker 110 mensen. Van Gulick
neemt niet helemaal afscheid van
hen. Als creatief directeur blijft hij
aan om het hotel voor een nieuwe
toekomst klaar te stomen.

,,Hij gaat meedenken aan een
nieuw concept’’, legt Van Vilderen
uit. ,,Hoe dat er precies uit gaat zien,
dat weet ik op dit moment nog niet.
We proberen een jongere doelgroep
naar Friesland te krijgen.”

De laatste twintig van de honderd
hotelkamers worden ook gereno-
veerd. Bovendien wacht de wellness
een vernieuwingsslag. ,,Het gaat om
grote projecten’’, zegt de nieuwe
man. ,,Dat wordt een mooie uitda-
ging. Lauswolt ligt natuurlijk prach-
tig, daar in die bossen. En onthaas-
ten, dat past echt bij deze tijd. We
gaan voor de toekomst.”

Nieuwe directeur voor Landgoed Lauswolt
JAAP HELLINGA

BEETSTERZWAAG Er gaan zaken ver-
anderen bij Landgoed Lauswolt in
Beetsterzwaag. Een nieuwe direc-
teur moet het deftige vijfsterren-
hotel klaarstomen voor een jonger
publiek. ,,We gaan voor de toe-
komst”, zegt Boudewijn van Vilste-
ren.

Op het bordes van Lauswolt, Boude-
wijn van Vilsteren (links) en zijn voor-
ganger Marc van Gulick.
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Een handvol
grond is voor bo-
demkenner Wim
der Putten min-
stens zo interes-
sant als de Afri-
kaanse savanne.
„Het is hier ook
eten of gegeten
worden.” Maar
onder menig
landbouwperceel
is de balans zoek.

‘We willen een bodem
als Joop Zoete-
melk”, zegt bodem-
ecoloog Wim van

der Putten. De Tourwinnaar van
1980 zorgde altijd goed voor zijn ge-
zondheid en geldt voor de directeur
van het Nederlands Instituut voor
Ecologie (NIOO) als voorbeeld voor
een ideale bodem. „Als je de bodem
goedverzorgt, kandie ook langdurig
verschillende taken aan.”

De realiteit onder menig land-
bouwperceel lijkt volgens Van der
Puttenechtermeeropeenbodybuil-
der. „Die zijn heel goed in één ding,
maar als je ze bijvoorbeeld ook een
berg laat beklimmen, wordt het
moeilijk.” Zoals een bodybuilder
zichoppomptmet supplementenen
krachtvoer, worden kunstmest en
bestrijdingsmiddelen ingezet voor

een zo hoog mogelijke productie
van de bodem. „Je hebt dan wel een
hoge opbrengst, maar de paradox is
dat er tegelijkertijd stikstof uit de
bodem lekt in het grond- en opper-
vlaktewater, wat negatievemilieuef-
fecten veroorzaakt. Je maakt dan
geen gebruik van de positieve rol
van allerlei bacteriën, schimmels,
aaltjes en ander bodemleven.”

Over deze en andere tegenstrij-
digheden rondomde bodem schrijft
Van der Puttenmomenteel het boek
De Bodemparadox, dat naar ver-
wachting volgend jaar uitkomt.
„Waarom wordt grond bijvoorbeeld
veel duurder wanneer je er beton in
stort en er een huis op kunt bouwen
terwijl deprijs voornatuurgronddat
vol leven zit veel lager ligt?”

Het toont volgens hem aan dat de
waarde van bodemgezondheid nog

onvoldoende gezien en gewaar-
deerd is. Het bodemleven is heel be-
langrijk. Zonder bodemleven is er
geen voedsel en ook geen natuur.”
Een gezonde bodem heeft volgens
hemveelminder input nodig omdat
er een betere balans is in het bodem-
leven.

„Dan krijgen bijvoorbeeld de aal-
tjes die planten aantasten niet de
overhand, waardoor je er niet tegen
hoeft te spuiten.De totale opbrengst

is misschien wel iets lager, maar de
kwaliteit van de producten ligt ho-
ger en je houdt een schonere leef-
omgeving. Dat moet meer gewaar-
deerd worden.”

Als voorbeeld noemt hij granen
die in Nederland veelal eindigen als
veevoer. „Het kan ook anders. Als je
spelt teelt, heb je een lagere op-
brengst,maar jehebtveelminder in-
put nodig dus minder kosten en het
spelt dat van het land komt, bevat
veel voedingsstoffen en kan naar de
bakker en gebruikt worden voor
menselijke consumptie.”

Van der Putten spant zich al jaren
in om de kennis over de bodemmet
een breder publiek te delen en zo de
zogenoemde ‘bodemgeletterdheid’
te vergroten, onder andereviadebo-
demdierendagen waar iedereen aan
mee kan doen. „In een handvol

grond zittenwel vijfduizend soorten
bodemorganismen. Het is daar net
als op de savanne: eten of gegeten
worden en dat is vreselijk leuk om te
zien.”

Hij deed zijn verhaal woensdag bij
het Biosintrum in Oosterwolde op
een conferentie van het Kenniscen-
trum Bodem, dat zich inspant voor
meer toegepast onderzoek naar ver-
betering van de bodem. Wat in 2016
begon als een kennisconsortium
met partners als hogeschool Van
Hall Larenstein, de groene school
Aeres en Wetsus uit Leeuwarden, is
opgegaan in een stichting.

„Het is een professionaliserings-
slag te zorgen voor continuïteit van
het bodemonderzoek”, zegt Niek de
Boer, onderzoeksdirecteur van Van
Hall Larenstein. Het onderzoek
vindt onder andere bij het Biosin-
trumzelf plaats, waar tal van bakken
staan met verschillende bodemty-
pes met begroeiing, waarin bijvoor-
beeld nauwkeurig de hoeveelheid
water en stikstof wordt gemeten.

De aandacht voor de bodem sluit
ook aan op de Europese plannen om
bodemgezondheid te verbeteren.
Van der Putten: „Momenteel is zo’n
60 tot 70 procent van de Europese
bodems niet gezond. Het doel is dat
70 procent in 2030 wel gezond is en
alle bodems in 2050.” Daarvoor is
een monitoringsrichtlijn opgesteld
waar het Europees parlement nog
mee inmoet stemmen. Die is verge-
lijkbaar met de Kaderrichtlijn Water
(KRW).

De gezondheidwordt onder ande-
re afgemeten aan de hoeveelheid en
het type bodemleven dat bij een be-
paalde (klimatologische) regio past.
Gezondere bodems kunnen meer
voedingsstoffen leveren aan gewas-
sen en ookmeer water opvangen en
vasthouden omdat er meer struc-
tuur in de bodem zit door bijvoor-
beeld schimmels, nematoden – heel
kleine wormen, ook wel aaltjes ge-
noemd – en wormen.

Van der Putten pleit voor meer
aandacht voor kwaliteit. „Je zou als
boer een goede boterham moeten
kunnen verdienen met een kwalita-
tief hoogwaardig product dat het
milieu minder belast. Als dat lukt,
heb je een beter verdienmodel.”

Eten of gegeten worden onder de grond
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Wimvan der Putten (rechts) en onderzoeksdirecteur Niek de Boer bij de onderzoeksbakken bij het Biosintrum in Oosterwol-
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